
FUN Suomen yliopistokirjastojen verkosto     Muistio 

Työvaliokunnan kokous 6/2024 

 

Aika: 26.11.2024 klo 13.04–14.50 

Paikka: Videoneuvottelu, etäyhteys (Teams) 

 

Osallistujat: 

Tommi Harju (pj.) 

Riitta Lähdemäki (poissa klo 14.00–14.05) 

Ari Muhonen (poissa klo 13.54–14.35) 

Yrsa Neuman (poissa klo 14.03–14.09) 

Miia Willman  

Anu Keinänen (siht.) 

 

Vierailijat: 

Matti Lassila (TAU) (klo 14.05–14.22) 

 

1. Kokouksen avaus ja järjestäytyminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.04 ja totesi kokouksen päätösvaltaiseksi.  

 

2. Edellisen kokouksen muistio 

Tarkastettu muistio löytyy FUNin verkkosivuilta.  

 

3. FUNin tulevat kokoukset 

Työvaliokunta keskusteli FUNin tulevista kokouksista. Käytiin läpi 10.12.2024 etäkokouksen esitys-

listan luonnos (liite 1). Vierailijana kokouksessa on Unifin toiminnanjohtaja Heikki Holopainen. Työ-

valiokunta keskusteli kokouksessa käsiteltävistä asioista. Riitta Lähdemäki toimii vetäjänä koh-

dassa 3 Puheenjohtajan vuosipalkkio. 

Työvaliokunta kävi läpi 11.2.2025 etäkokouksen esityslistan luonnoksen (liite 2). Työvaliokunta 

keskusteli käsiteltävistä asioista. Varataan kohtaan 8 tunti aikaa. Pyydetään kaikilta jäsenorgani-

saatioilta valmiiksi 1–2 diaa, joissa näkyy organisaatiorakennekaavio sekä kerrotaan, missä kirjasto 

sijaitsee yliopiston rakenteessa, onko johtoryhmässä henkilökunnan edustajia tai onko olemassa 

johtoryhmää. Helmikuussa ei kerrota ajankohtaisia kuulumisia. 10 minuutin tauko pidetään klo 

13.30, jonka jälkeen käsitellään kohta 8.  

Työvaliokunta keskusteli tulevista sidosryhmätapaamisista (liite 3). Ari Muhonen ehdotti Kansallis-

arkistosta Päivi Happosta vierailijaksi. Yrsa Neuman ehdotti tapaamista STKS:n kanssa. AMKITin 

joryn tapaamista FUNin työvaliokunnan kanssa ehdotetaan maaliskuulle. Kansalliskirjaston ylikir-

jastonhoitaja Kimmo Tuominen ehdotti FUNin edellisessä kokouksessa, että FUN kutsuu Kansallis-

kirjaston uudet palvelujohtajat vierailemaan kokoukseen. Esitetään kutsu huhtikuun 2025 kokouk-

seen. Kesäkuun kokoukseen kutsutaan AVOTTin pääsihteeri Henriikka Mustajoki (30 min) sekä Uni-

fin toiminnanjohtaja Heikki Holopainen (60 min). Alustavasti suunniteltiin myös syksyn 2025 sidos-

ryhmätapaamisia. Syyskuulle kutsutaan vierailulle Ruotsin FUNia vastaavan verkoston edustaja. 

https://yliopistokirjastot.fi/toiminta/kokoukset/


Loka-marraskuun vaihteessa pidettävään kokoukseen kutsutaan STKS:n edustaja ja Kansallisarkis-

ton edustaja. Joulukuun kokoukseen kutsutaan Unifin toiminnanjohtaja Heikki Holopainen.  

 

4. OKM:n ja FUNin tapaaminen 

Riitta Lähdemäki kertoi OKM:n 19.11.2024 tapaamisesta. Paikalla olivat OKM:stä Sami Niinimäki ja 

Juha Haataja.  

Työvaliokunta keskusteli tapaamisesta alustuksen pohjalta.  

Ari Muhonen poistui kokouksesta klo 13.54. 

 

5. FUNin strategiatyöryhmän kuulumiset 

Riitta Lähdemäki kertoi edellisestä strategiatyöryhmän tapaamisesta. Tapaamisessa selkiytettiin 

strategiassa käytettyjä termejä (liite 4). Yhteisö ja yhteistyö -teeman kohta kaksi jaettiin kahdeksi 

erilliseksi kohdaksi, ja muokattiin ilmaisua tiiviimmäksi. Vastuullisuus ja kestävyys -teeman alle li-

sättiin kohta koskien tutkimusaineistoja. Käytäntöihin lisättiin uutena kohtana osaamisen jakami-

nen. Strategiatyöryhmän muistiinpanot ovat luettavissa eduunissa (vaatii kirjautumisen) työryh-

män kansiossa. Tommi Harju kertoi, että Irene Ylöselle sopii, että Ville Korkiakangas tekee kuviot 

strategian teemoille osana graafisen ilmeen uudistusta. 

Riitta Lähdemäki poistui kokouksesta klo 14.00.  

 

6. AVOTT rahoituksen tiekartta  

FUNin on pyydetty kommentoimaan avoimen tieteen ja tutkimuksen rahoituksen tiekarttaa (liite 

5). Työvaliokunta keskusteli tiekartan luonnoksesta. Todettiin, että tiekartta on pääosin hyvin to-

teutettu. Tommi Harju koostaa lausunnon FUNin kommenttien pohjalta. Lausunnon aikaraja on 

5.12.2024. 

Yrsa Neuman poistui kokouksesta klo 14.03. 

Riitta Lähdemäki palasi kokoukseen klo 14.05. 

 

7. Verkkosivu-uudistus 

Matti Lassila liittyi kokoukseen klo 14.05. 

Matti Lassila kertoi verkkosivu-uudistuksen etenemisestä. Jos FUNilla on toiveita palstoituksen tai 

sivun ulkonäön suhteen, toiveet voi lähettää yhteistyösihteerille, joka toimittaa ne kootusti Lassi-

lalle.  

Yrsa Neuman palasi kokoukseen klo 14.09. 

Työvaliokunta ja Lassila keskustelivat kirjautumistunnusten hierarkiasta. Luodaan yksi admin-tun-

nus ja muille käyttäjille omat henkilökohtaiset tunnukset. Keskusteltiin nykyisen intran siirtämi-

sestä. Sivuille on mahdollista rakentaa intra tiedostokirjasto-ominaisuudella. Työvaliokunta totesi, 

että intran materiaalille voidaan miettiä vaihtoehtoinen paikka, mutta mielellään sellainen, joka ei 

ole organisaatiosidonnainen.  



Matti Lassila poistui kokouksesta klo 14.22. 

 

8. Kansalliskirjaston ohjausryhmien edustajien nimeäminen (liite 6) 

FUNia on pyydetty nimeämään edustajia Kansalliskirjaston ohjausryhmiin:  

- FinELib-konsortion ohjausryhmä, 2 varsinaista jäsentä ja 2 varajäsentä, yhteensä 4 henkilöä; 

Huom. kustakin organisaatiosta vain 1 varsinainen jäsen 

- Finna-konsortion ohjausryhmä: 1 varsinainen jäsen ja hänelle varajäsen, yhteensä 2 henkilöä 

- Finto-palvelun ohjausryhmä: 1 varsinainen jäsen ja hänelle varajäsen, yhteensä 2 henkilöä 

- Melindan ja kuvailuyhteistyön ohjausryhmä: 2 varsinaista jäsentä, yhteensä 2 henkilöä; Huom. 

jäsenien toivotaan edustavan eri kirjastojärjestelmiä 

Työvaliokunta keskusteli nimityksistä ilmoittautuneiden pohjalta (liite 6).  

a) FinELib-konsortion ohjausryhmä 

 

Kiinnostuksensa edustuksesta ovat ilmoittaneet:  

Minna Niemi-Grundström, varajäsen 

Tua Hindersson-Söderholm, varsinainen jäsen tai varajäsen 

Heli Kautonen, varsinainen jäsen tai varajäsen 

Yrsa Neuman, varajäsen 

Susanna Parikka, varajäsen  

Tommi Harju, varajäsen  

 

Työvaliokunta keskusteli nimityksistä. FUNin on otettava huomioon Unifin nimitykset organi-

saatiorajoitteen vuoksi. Siirretään asia käsiteltäväksi sähköpostikokouksessa. 

 

b) Finna-konsortion ohjausryhmä 

 

Kiinnostuksensa edustuksesta ovat ilmoittaneet: 

Susanna Parikka, varsinainen jäsen tai varajäsen 

Irene Ylönen, varsinainen jäsen tai varajäsen 

Yrsa Neuman, varajäsen 

Heli Kautonen, varsinainen jäsen tai varajäsen 

Tommi Harju, varajäsen 

 

Työvaliokunta keskusteli nimityksistä.  

Esitys: varsinainen jäsen Susanna Parikka, varajäsen Yrsa Neuman 

Päätös: varsinainen jäsen Susanna Parikka, varajäsen Yrsa Neuman 

 

c) Finto-palvelun ohjausryhmä 

 

Kiinnostuksensa edustuksesta on ilmoittanut: 

Heli Kautonen, varsinainen jäsen tai varajäsen 

 

Työvaliokunta keskusteli nimityksistä.  

Esitys: varsinainen jäsen Heli Kautonen, varajäsen Miia Willman 

Päätös: varsinainen jäsen Heli Kautonen, varajäsen Miia Willman 

 



d) Melindan ja kuvailuyhteistyön ohjausryhmä 

 

Kiinnostuksensa edustuksesta ovat ilmoittaneet: 

Heli Kautonen 

Irene Ylönen 

 

Työvaliokunta keskusteli nimityksistä.  

Esitys: Alma-kirjastojen edustajaksi Heli Kautonen, Koha-kirjastojen edustajaksi Irene Ylönen 

Päätös: Alma-kirjastojen edustajaksi Heli Kautonen, Koha-kirjastojen edustajaksi Irene Ylönen 

 

Ari Muhonen palasi kokoukseen klo 14.35. 

 

9. Työvaliokunnan toiminnan loppukeskustelu 

Työvaliokunta keskusteli omasta työskentelystään kaudella 2023–2024. Jäsenet totesivat, että 

työskentely on ollut toimivaa, sujuvaa ja yhteistyöhenkistä. Vaikka kauden aikana tuli henkilövaih-

doksia, toiminta on silti ollut vakaalla pohjalla, ja uutena mukaan tulleet ovat päässeet hyvin toi-

mintaan mukaan. Kiireestä huolimatta yhteistyö on ollut toimivaa, erityisesti kiitosta saivat pu-

heenjohtajan sähköpostikoonnit ajankohtaisista asioista. Isoimmaksi haasteeksi koettiin edelleen 

lausuntojen koostaminen. Nyt lausuntojen koostaminen jää pitkälti puheenjohtajan ja yhteistyö-

sihteerin varaan. Tavoitteena olisi koostaa lausuntoja jatkossa enemmän yhdessä, esim. 1,5 tunnin 

tapaamisissa, jonne osallistuvat kaikki, jotka ennättävät mukaan. Yhdessä valmistelu halutaan 

osaksi FUNin toimintaa. Käytäntöjen kehittämistä jatketaan työvaliokunnassa uudella kokoonpa-

nolla vuonna 2025. Palaute- tai itsearviointikeskustelu koettiin tarpeellisena myös koko FUNille. 

Asiaa edistetään vuoden 2025 aikana.   

 

10. Seuraavat kokoukset 

Työvaliokunnan kevään 2025 kokousajat sovitaan Doodlella.  

 

11. Ilmoitusasiat 

 

– FUNia pyydetään kommentoimaan Avoimen tieteen ja tutkimuksen rahoituksen tiekarttaa. 

FUNin kommentteja lausuntoon pyydetään perjantaihin 29.11. mennessä. Aikaraja lausun-

nolle on 5.12.2024. 

 

– Blogivuorojen taulukko (Eduuni, vaatii kirjautumisen) löytyy eduunista.  

 

 

12. Muut asiat 

 

– Ei muita asioita.  

 

 

https://tt.eduuni.fi/sites/ou-FUN_%E2%80%93_Suomen_yliopistokirjastojen_verkosto/_layouts/15/WopiFrame.aspx?sourcedoc=%7bCBAF96C2-8A9F-44EB-A964-4BC29364B387%7d&file=Blogivuorot%202023-2025.xlsx&action=default


13. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.50. 

 

 

Liitteet 

Liite 1 FUN 6/2024 esityslistan luonnos 

Liite 2  FUN 1/2025 esityslistan luonnos 

Liite 3 FUN vuosikello 2025, v2  

Liite 4  FUN strategialuonnos 2025–2028 

Liite 5  AVOTT rahoituksen tiekartta 

Liite 6  Kansalliskirjaston ohjausryhmiin ilmoittautuneet ehdokkaat 

 

 

 


